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	2023年10月7日，巴勒斯坦伊斯兰抵抗运动（哈马斯）大规模突袭以色列境内目标。以色列随即宣布进入“战争状态”，对加沙地带施以大规模空袭和全面封锁。加沙深陷严重人道主义危机，冲突外溢，国际社会呼吁停火止战的声浪持续高涨。

本篇报道以多地记者连线的形式，直击冲突伊始巴勒斯坦加沙地带和以色列的动态，并将黎巴嫩、埃及乃至其他中东国家的外溢影响和反响进行了集纳分析。
加沙深陷战火 雇员克服重重困难发回现场报道
冲突爆发后，新华社记者和雇员冒着生命危险，坚持一线采访拍摄。加沙分社雇员的住所附近被以军轮番轰炸，面临断水断电，但他们仍主动出击，提供现场感强的连线报道，并克服种种传输困难，发回高质量视频稿件，为外界了解冲突下的加沙现状打开了一扇难得的“窗口”。
中东地区动荡 记者从多地进行英文出镜纵览全局
新华社第一时间联动中东总分社和加沙、耶路撒冷、贝鲁特等分社，就冲突对各地的波及展开报道。编辑部就最新进展与分社密切沟通，从多种途径广泛搜集通联视频素材。多地记者以英文出镜，高效、快速地提供第一手素材，陈述自然流畅，现场感强。加沙建筑被炸后的废墟、以军瞄准目标发射炮弹的瞬间、耶路撒冷街头的冷清，让人沉浸式感受到冲突的冲击力。
三、内容把握准确稳妥 观点平衡中立
新华社后方编辑部密切跟踪事态进展，交叉核实信息来源及其准确性，报道内容客观中立、准确平衡，严格遵循我国就解决巴以冲突的原则立场，体现了国家通讯社对重大突发事件和国际大事的驾驭水平和专业水准。

	国际传播效果
	视频播发后取得良好传播效果，收获较好反响。海媒平台总浏览量超2000万。海外网友纷纷留言表示，新华社前方记者回传的画面素材是了解巴以冲突的鲜活信息，感谢新华社前方记者坚持在一线进行报道。
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	此片联动新华社驻耶路撒冷、贝鲁特、开罗的记者和在加沙的巴勒斯坦雇员进行多点现场连线，时效快、现场感强。前方雇员冒生命危险在废墟旁录制的现场出镜，传播效果好。
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作品英文:

Israel declares "state of war" as conflict with Hamas continues

Israel's cabinet declared a "state of war" on Sunday after a massive surprise attack launched by Hamas has so far killed at least 700 in Israel while retaliatory Israeli airstrikes killed at least 413 in Gaza.

STANDUP 1 (English): SANAA KAMAL, Xinhua reporter in Gaza

"Now we are standing in front of a toppled building that was attacked by the Israeli aircraft last night and was completely destroyed by the strikes of the Israeli army. Last night was the most violent and terrifying for the Palestinian residents in the coastal enclave. Bombardment was exchanged between Hamas, the Islamist group that is ruling Gaza, and the Israeli army. Many (parts) of the coastal enclave were subjected to the cut of power after Israel decided to stop providing the electricity. Once you walk in the street, you can see the damage everywhere. Cars, buildings as well as the shops. Their owners have been already suffering from the economic situation in Gaza, and the Gazans feel that they are subject to another heavy and violent war just like in 2014. They are looking forward to ending the current conflict between Hamas and the Israeli army and they called on the international community to pressure Israel to stop its strikes on the coastal enclave. The Gazans say that they can not stand for more violations in Gaza. The current conflict between Hamas and Israel came after Hamas's decision of a sudden and unprecedented offensive at Israel with launching of thousands of rockets."

STANDUP 2 (English): ZHANG TIANLANG, Xinhua correspondent in Jerusalem

"The 2nd day of conflict between Israel and Hamas is coming to an end. The Israel Defense Forces, also known as the IDF, confirmed it has regained control of most towns near the Gaza border, while admitting there are still Hamas militants in Israel and the fight is still ongoing. Israel was evacuating residents in communities near the Gaza Strip as well as the northern border with Lebanon, as the IDF confirmed dozens of rockets were fired from Lebanon to Israel and it responded with a drone attack. Israel also confirmed that over 100 civilians and soldiers were held by Hamas as hostages, but the exact number remains unknown. On Oct. 8 in Jerusalem, I saw public transportation resume, some stores were opened but most of them remain closed. Pedestrians and cars on the road were also obviously fewer than usual."

STANDUP 3 (English): XIE HAO, Xinhua correspondent in Beirut

"On early Sunday morning, dozens of rockets and heavy artillery shells were fired toward Israeli positions on the Shebaa Farms, a disputed strip of land at the intersection of the Lebanese-Syrian border and the Israeli-annexed Golan Heights. Lebanese armed group Hezbollah has claimed responsibility for the mortar and rocket attack in northern Israel and said it is in solidarity with the Palestinians. In response, the Israeli military fired artillery into the Lebanese area from which the attack originated, an army spokesperson said in a statement. Later, a drone attack was launched, targeting tents set up by Hezbollah in the region, according to the spokesperson."

STANDUP 4 (English): WANG HAO, Xinhua correspondent in Cairo

"Taking into account the security situation in surrounding countries, in a surprise development, a shooting took place on Oct. 8 in the northern Egyptian coastal city of Alexandria, where an Egyptian policeman attacked a group of tourists from Israel with a gun, killing two Israelis and an Egyptian guide on the spot. Egypt is considered as a traditional mediator. It is reported that Egyptian intelligence has talked with both sides on the ceasefire issue, but Israel does not accept 'at this stage.' 

At the official level, Algeria, Morocco, Libya, Sudan and Jordan made bilateral contacts or issued statements criticizing Israel's bombing of Gaza and calling for civilians to be avoided, and stressed that dialogue and negotiation, as well as the two-state solution, are the only way out. In addition to that, the Palestinians and some Arab countries called for an emergency meeting of the Arab League."

译文:

【解说】以色列内阁周日宣布以色列进入“战争状态”，此前巴勒斯坦伊斯兰抵抗运动（哈马斯）发动的一场大规模突袭已导致以色列至少700人丧生，而以色列的报复性空袭至少造成加沙地带413人死亡。

【出镜】（英文）: 位于加沙的新华社报道员 萨那·卡迈勒

“现在我们站在一座倒塌的建筑物前，它昨晚遭到以色列战机的空袭，并在以军的袭击中被完全摧毁。昨晚对于加沙的巴勒斯坦居民来说是最暴力和最可怕的一个夜晚。控制加沙的巴勒斯坦伊斯兰抵抗运动（哈马斯）与以军进行了交火。在以色列决定停止向加沙地带提供电力后，这里很多地区都面临电力供应中断。走在街道上，汽车、楼房、商店等，冲突造成的破坏痕迹随处可见。人们已经在承受经济困境的折磨，然而他们感觉到即将再次面临严重的暴力冲突，重蹈2014年的覆辙。他们期盼目前哈马斯和以色列之间的冲突能够结束，并呼吁国际社会向以色列施压，令其停止对加沙的袭击。加沙居民表示，他们不能忍受加沙再次被侵犯。本轮冲突发生在哈马斯对以色列发动前所未有的突然袭击之后，它向以方发射了数千枚火箭弹。”

【出镜】（英文）: 新华社驻耶路撒冷记者 张天朗

“本轮巴以冲突的第二天即将进入尾声。以色列国防军称他们已重新控制加沙边境附近的大多数城镇，同时承认以色列境内仍然有哈马斯武装人员，战斗仍在继续。以色列正在疏散加沙边境附近以及与北部靠近黎巴嫩边境地区的居民。以军证实，数十枚火箭弹从黎巴嫩射向以色列

，以军使用无人机进行了还击。以色列还证实，100多名以色列平民和士兵被哈马斯扣为人质，但具体数字不详。10月8日，我在耶路撒冷看到公共交通已经恢复，一些商店开门营业，但大多数仍然大门紧闭。路上的行人和车辆明显少于往常。”

【出镜】（英文）：新华社驻贝鲁特记者 谢昊
“周日清晨，数十枚火箭弹和重型炮弹袭击以色列的萨巴阿农场，它位于黎巴嫩与叙利亚边境和被以色列占领的戈兰高地交汇处，这里颇具争议。黎巴嫩真主党声称对以色列北部遭到的迫击炮和火箭弹袭击负责，以示与巴勒斯坦人民同仇敌忾。以色列军方发言人在一份声明中表示，以军向黎巴嫩地区发射了炮弹作为回应。该发言人称，随后以军动用一架无人机袭击了真主党在该地区搭建的帐篷。”
【出镜】（英文）：新华社驻开罗记者 王昊
“（巴以冲突爆发后）周边国家的安全形势也发生令人感到意外的变化。10月8日，埃及北部沿海城市亚历山大发生了一起枪击事件。一名埃及警察持枪袭击了一群以色列游客，造成两名以色列人和一名埃及导游当场死亡。埃及在国际社会上一直是公认的（巴以冲突）调解方。据报道，埃及情报部门已与巴以双方就停火问题进行了沟通，但以色列“现阶段”并不接受。

在官方层面上，阿尔及利亚、摩洛哥、利比亚、苏丹、约旦就冲突进行双边接触或发表声明，谴责以色列对加沙的轰炸，呼吁避免平民伤亡，并强调对话谈判和“两国方案”才是唯一的出路。除此之外，巴勒斯坦方面和一些阿拉伯国家呼吁阿拉伯联盟召开紧急会议。”
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